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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fóti anziksz" 

Idén áprilisban tetőzött a botrány, miszerint a Fóti Gyermekváros területéről mindenkit kipaterol a 
kormány! Tökéletes példája annak, hogyan gázolnak át mindenen és mindenkin a gazdasági és ki 
tudja milyen érdekek miatt! Megszűnik a Waldorf iskola is, illetve problémát okoz még a területen 
élő „örökös lakáshasználók” helyzete!
Nehezíti a helyzetet, hogy a gyermekotthoni ellátás keretében működik a speciális ellátást igénylő 
gyermekotthon is, ahol problémás kamaszokat és a kísérő nélkül érkezett bevándorló gyerekeket 
próbálják kordában tartani, elég nehezen…
A 2016-os alapvető jogok biztosának (Székely László) jelentése is több ponton kifogásolta a 
speciális intézmény működését, illetve felhívta a figyelmet a gyermeki jogok sérülésére, a 
problémákra – ezek közül csak néhányat említve:
· A jelentés szerint az intézményben hatalmas a dolgozói fluktuáció, az egyik munkatárs elmondta, 
öt éven belül már az ötödik vezetőnél tartanak.
· „…a hiányos felkészültségű, speciális képzésekkel nem támogatott, túlterhelt, fáradt, romló 
pszichés állapotba kerülő munkatársak felerősíthetik a gyermekek ellenállását, illetve agresszív 
viselkedést válthatnak ki belőlük.”
· A 16 éves korra leszállított tankötelezettség is problémát jelent az otthon működésében, ennek 
következtében ugyanis a 16 évesnél idősebb gyermekeket a KK helyi iskolája nem fogadja.
· A ténylegesen működő három gondozotti csoport a valóságban túltelített, mert a jogszabályban 
előírt 8 gyermeknél jóval többet lát el……és ez csak a jéghegy csúcsa.
Az ombudsman intézkedést kért Balog Zoltántól, de érdemi változás nem történt.
Nem az intézményrendszert kellene teljesen felszámolni a kormánynak, hanem megsegíteni a 
gyerekeket, dolgozókat és minden telhetőt megtennie a személyi és tárgyi feltételek biztosítása 
érdekében!



„Fülöp Attila szociális ügyekért és társadalmi felzárkózásért felelős államtitkár szerint a kitagolásra 
azért van szükség, hogy felszámolják a nagy létszámú tömegintézményeket, és azt ígéri, hogy jobb 
körülmények közé helyezik el a gyerekeket.”

A tervek szerint Zalaegerszegen, Kalocsán, Aszódon és Budapesten találnak helyet a gyerekeknek.
Sokan embertelennek, tisztességtelen tartják ezt a kormányzati döntést, mert az nem törődik azzal, 
hogy milyen érzelmi és egyéb károkat okoznak az ott élőknek! Persze miért is csodálkozunk a 
zánkai iskola esete után… 
Az már csak hab a tortán, hogy szinte mindenféle előkészület, egyeztetés nélkül teszi mindezt a 
kormány! Szóbeszéd ugyan már volt a településen, de konkrét egyeztetések nem, csak közölték a 
tényt! A gyermekotthonban vannak mozgássérült gyermekek is, egyikőjük kétségbeesésében a 
nyilvánossághoz fordult segítségért, hogy ha már menni kell, legalább együtt maradhassanak!
Oláh Karolina úgy döntött, hogy megtöri a csendet, és kiírja a Facebook oldalára, hogyan éli meg 
ezt az időszakot. Karolina mozgássérültként született, ötéves korában került át a fóti 
gyermekotthonba és azóta ott él.
„Mi nagyjából egy időben kerültünk ide, mióta itt vagyok, tényleg annyira összeszoktunk és 
szeretjük egymást, mint egy család, ha elszakítanának minket egymástól, akkor az nekünk egy nagy
törést jelentene az életünkben. Vannak nálam kisebb gyerekek is, akik nagyon nehezen tudnák ezt 
feldolgozni. A velünk foglalkozó felnőtteket is nagyon szeretjük, és ők is minket.”
Karolina arra a kérdésre mit tud arról, hova fog kerülni, azt a választ adta, hogy „semmit, hiszen 
nem kapunk semmilyen tájékoztatást, amit tudok, arról is a médiából értesültem.”

„Azt még valahogy feldolgozzuk, ha menni kell, hiszen egy »normális« család életében is van ilyen.
Viszont minket az ország különböző részeire akarnak szétdobálni, azt gondolva, hogy »Majd úgyis 
megszokják!« Igen. Lehet, de abba senki nem gondol bele, hogy mi, akik évek óta együtt élünk, 
talán úgy szeretjük egymást, mint egy igazi család! A vér szerinti családom elhagyott, mert nem 
kellettem nekik. Nekem azok a gyerek és felnőttek a családom, akik között felnőttem”
Kérdésem:
1. Pontosan hova fogják helyezni a gyerekeket és mikortól?
2. A nevelők is vállalták a költözést?
3. A gyerekek együtt maradhatnak?
4. Milyen szakvélemény és intézkedés született a gyermeki-jogokkal kapcsolatban?
5. Hogyan biztosítják a bármilyen fogyatékkal élő gyermekek további szakszerű ellátását?
6. Mi lesz az ott élő „lakáshasználókkal”?
7. Valóban 10 évre titkosították a fóti gyermekváros felszámolási tervét?
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